
Forsvarsudvalget

Til: Forsvarsministeren

Dato: 17. januar 2023

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

FOU alm. del

Samrådsspørgsmål A
På baggrund af Statsrevisorernes beretninger offentliggjort 16.januar 2023 bedes ministe
ren redegøre for:
• Er ministeren enig i, at stigende bevillinger til forsvaret først skal udmøntes, når der er 
opnået sikkerhed for, at forsvaret evner at bruge disse midler i overensstemmelse med de 
politiske ønsker til forsvarets udvikling?
• Er ministeren enig i, at der først skal sættes gang i nye investeringer, når der er 
klarhed over forsvarets aktuelle status og sikret en gennemarbejdet analyse af forsvarets 
behov set i lyset af de politiske beslutninger, jævnfør kritikken fra Statsrevisorerne af 
Forsvarsministeriets økonomistyring af forligsmidler til forsvaret? Ministeren bedes herun
der forholde sig til de betænkeligheder ved en fremrykning, der åbenbart er kommet fra 
forsvarets ledelse, jævnfør omtale i dagbladet Børsen den 13. januar 2023.
• Er ministeren enig i, at Forsvarsministeriet skal følge statens generelle bevillingsregler 
og styrke mulighederne for at kontrollere, at bevillingerne anvendes i overensstemmelse 
med de politisk vedtagne mål?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Trine Pertou Mach (EL).

På udvalgets vegne
Rasmus Jarlov
formand
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